
Side 1

FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Velfærdsudvalget 2015 - ---------«—
2017S møde den 5. februar 
2015

Mødelokale F 6 kl. 08.15

Referat

12 Godkendelse af dagsorden

Godkendt.

Fraværende:

Emilie Tang (V) og Tina Tving Stauning (A)

12 Meddelelser

Taget til efterretning.

Fraværende:

Emilie Tanq (V) oq Tina Tvinq Stauninq (A)

• Årshiul Velfærdsudvalqet 2014-201^; - Velfærdsudvalqet marts 20^

14 Tilsyn med træning efter lov om social service



Side 2

Lovgrundlag

Lov om Social Service jr 86 stk. i og 2 og jr 151.

Sagsfremstilling

Tilsynet med genoptræning og vedligeholdende træning efter serviceloven jr 86 

stk. i og 2 er i 2014 igen gennemført i samarbejde med klyngekommunerne 

Halsnæs og Hillerød, hvor kommunerne har ført tilsyn med hinanden.

Tilsyn med træning efter serviceloven 2014

Genoptræning og vedligeholdende træning er ikke omfattet af ordningen om frit 

valg, og det er således kommunale leverandører, der har været ført tilsyn med. I 

Frederikssund Kommune er der blevet gennemført tilsyn hos træningsenheden. 

Tilsynet er gennemført som anmeldt tilsynsbesøg. Medarbejdere og ledelse har 

været orienteret om datoen for besøget, men ikke hvilke borgere der var udvalgt 

til tilsyn.

Fra hver kommune er der udvalgt 10 borgere, som opfylder kriteriet om at have 

trænet minimum fire gange. Tilsynet tager udgangspunkt i den enkelte 

kommunens servicemål fastlagt i den på tilsynstidspunktet gældende 

kvalitetsstandard for træning efter serviceloven. Resultaterne af tilsynene er 

præsenteret i en samlet rapport for alle tre kommuner.

Tilsynsbesøget består af:

• Interview med borgere og medarbejdere ud fra et standardiseret spørgeskema.

• Gennemgang af journalen i forhold til krav om faglig dokumentation.

• Gennemgang af forløbet fra henvisning af borger til opstart af genoptræningen.

Faglig vurdering af træningstilbuddet.
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Tilsynet vurderer hvorvidt;

• Frister fra henvendelse til kontakt er overholdt, samt om borgerne har 

modtaget en afgørelse.

• Der er overensstemmelse i dokumentationen i forhold til oplysninger fra borger, 

terapeut og journal.

• Der er dokumenteret løbende, og foretaget relevante undersøgelser/test og 

mål for forløbet.

• Borgerne oplever sig inddraget, velinformeret og vejledt i 

genoptræningsforløbet.

På samtlige ovenstående punkter har Træningsenheden i Frederikssund 

Kommune modtaget vurderingen "ingen bemærkninger". Det er tilsynets 

generelle vurdering, at fysioterapeuter og ergoterapeuter i høj grad lever op til 

den vedtagne kvalitetsstandard på området i Frederikssund Kommune. Tilsynet 

bemærker, at borgerne oplever kvalificerede terapeuter.

Økonomi

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige 

konsekvenser.

Indstilling

Sundhedschefen fremsender sagen til orientering for Velfærdsudvalget.
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Beslutning

Taget til efterretning.

Fraværende:

Emilie Tang (V)

• Tilsvnsrapport jr 86 stk. i oa 2. 2qm

15 Saasbehandlinastid på træning efter lov om social service 

Lovgrundlag

Lov om Social Service jr 86 stk. i og 2.

Sagsfremstilling

På mødet i Velfærdsudvalget den 4. december 2014 blev der spurgt ind til 

mulighederne for at reducere sagsbehandlingstiden for borgere, der ansøger om 

træning efter servicelovens jr 86.

Sagsbehandlingstiden for træning efter serviceloven er i kvalitetsstandarderne for 

2015 fastsat til tre uger fra borgeren henvender sig, til der skal være truffet en 

afgørelse. Dette svarer til sagsbehandlingstiden for ikke-akut personlig og 

praktisk hjælp, som eksempelvis rengøring.

Efter Visitationen har modtaget en henvendelse, kontaktes borgeren med henblik 

på planlægning af et visitationsbesøg. Besøget koordineres med borger, visitator 

og i nogle tilfælde pårørende. Ved besøget gennemføres en faglig vurdering af 

borgeren, herundervurdering af funktionsevne. Efter besøget træffes afgørelse i 

henhold til gældende kvalitetsstandarder. Borgeren orienteres om afgørelsen, og i
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tilfælde af at der gives tilsagn om træning, kontaktes træningsenheden ved 

genoptræning og dagaktiviteten ved vedligeholdelsestræning, hvorefter 

sagsbehandlingsprocessen afsluttes.

Fra træningsenheden og dagaktiviteten er orienteret om at borgeren er godkendt 

til et forløb, går der op til fem dage, før borgeren starter træningen. Den samlede 

periode fra henvendelse til påbegyndt træning er således maksimalt fire uger.

Sagsbehandlingstiden på tre uger skal ses i sammenhæng med de øvrige 

sagsbehandlingstider i kvalitetsstandarderne, hvor eksempelvis akut behov for 

personlig og praktisk hjælp prioriteres med sagsbehandling samme dag. Desuden 

er sagsbehandlingstiden for tildeling af plejeboliger blevet forkortet fra fire uger til 

io hverdage. Administrationen kan ikke anbefale, at sagsbehandlingstiden for 

træning efter serviceloven forkortes, da det vurderes, at det vil betyde forlængelse 

af sagsbehandlingstiden på øvrige områder.

I efteråret 2014 overgik visitation til træning efter serviceloven fra 

Træningsenheden til Visitationsafdelingen, for at understøtte en 

helhedsorienteret og sammenhængende visitation af ydelser til borgerne, 

herunder fortsat fokus på eksempelvis hverdagsrehabilitering og koordinerende 

udskrivningsforløb fra hospital og rehabiliteringsafdeling.

Træning efter service I oven

Træning efter serviceloven omfatter genoptræning efter jr 86 stk. 1 og 

vedligeholdende træning efter jr 86 stk. 2. Målgruppen for genoptræning efter stk. 

i er borgere med en opstået funktionsnedsættelse forårsaget af sygdom, der ikke 

kan behandles i tilknytning til sygehusindlæggelse, eller almen svækkelse som har 

ført til et fald i aktivitetsniveau.
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Genoptræningen bevilges til borgere med behov for faglig vejledning af 

ergoterapeut og/eller fysioterapeut under genoptræningen, det vil sige, at 

borgeren ikke kan få sit træningsbehov opfyldt i eksempelvis et motionscenter. 

Genoptræningen efter jr 86 stk. i kan foregå i kommunens træningscenter eller i 

borgerens eget hjem, afhængig af behov og funktionsniveau.

Vedligeholdende træning bevilges til borgere med lettere nedsat funktionsniveau 

og let behov for personlig assistance, borgere med begrænset eller svært 

begrænset funktionsniveau. Vedligeholdelsestræning varetages i daghjem og 

hjemmepleje.

Træning efter sundhedsloven

Genoptræning efter hospitalsindlæggelse eller udskrivelse fra 

ambulatorium/skadestue er omfattet af sundhedslovens jr 140 og har til formål at 

sikre målrettede, sammenhængende og effektive genoptræningsforløb for 

borgere der har behov for genoptræning efter udskrivning fra sygehus. Borgeren 

modtager en genoptræningsplan fra hospitalet, med henblik på at sikre det mest 

hensigtsmæssige udbytte af hospitalsbehandlingen.

Økonomi

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger til orienteringssagen, da der ikke er 

bevillingsmæssige konsekvenser

Indstilling

Sundhedschefen fremsender sagen til orientering for Velfærdsudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.
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Fraværende:

Emilie Tang (V)

i6 Analyse af udgiftsudviklingen i hiælpemiddeldepotet 

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse jr 60.

Lov om social service jr 112.

Sagsfremstilling

Det fælleskommunale hjælpemiddeldepot Egedal og Frederikssund Kommuners 

Fljælpemiddeldepot l/S blev etableret fra i. januar 2012 som et jr 60 selskab.

Selskabet har i hele perioden været under løbende udvikling. Dels i forhold til 

samarbejdet mellem depotet og kommunerne og dels i forhold til serviceniveau 

og hvilke opgaver depotet skal varetage. Depotet oplever en stor stigning i forhold 

til antallet af håndteringer, som er grundlaget for afregning af økonomi mellem 

kommunerne.

Det godkendte årsregnskab for 2013 viste en samlet udgift på 7.241.000 ler. Det 

forventede resultat for 2014 var ultimo november 2014 på 8.704.000 ler., altså en 

stigning i udgifterne på 1.463.000 ler. Det godkendte budget for 2015 er på 

9.150.000 ler., idet opgaver vedrørende ramper overgår fra kommunerne til 

depotet.

Efterfølgende har hjælpemiddeldepotet anmodet om yderligere forhøjelse af 

budgettet med 1.650.000 ler. i 2015 på grundlag af stigning i antallet af 

håndteringer. Udviklingen i hjælpemiddeldepotets udgifter skal ses i
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sammenhæng med de kommunale opgaver i det nære sundhedsvæsen. Når 

borgerne kommer hurtigere hjem fra hospitalet, er behovet for hjælpemidler 

større, ligesom den demografiske udvikling betyder øget forbrug af hjælpemidler.

Frederikssund Kommunes andel af hjælpemiddeldepotets udgifter udgør ca. 65- 

66 %  af de samlede udgifter. Det har hidtil været muligt at afholde udgifterne til 

hjælpemiddeldepotet inden for rammerne af det samlede hjælpemiddelbudget, 

idet området i budgettet er demografireguleret.

På baggrund af de stigende udgifter i hjælpemiddeldepotet har 

administrationerne i Egedal og Frederikssund Kommuner anmodet om en analyse 

af udgiftsudviklingen i hjælpemiddeldepotet, herunderforslag til redskaber til 

økonomistyring. Sideløbende med denne sag forelægges en tilsvarende sag til 

politisk behandling i Egedal Kommune. Analysen af udgiftsudviklingen i 

hjælpemiddeldepotet forelægges på Velfærdsudvalgets møde i maj.

Økonomi

Sagen har ingen bevillingsmæssige konsekvenser i 2015. Når analysen af 

udgiftsudviklingen foreligger, indarbejdes eventuelle økonomiske konsekvenser. I 

forbindelse med udarbejdelse af demografireguleringen for budget 2016 foreslås 

hjælpemiddeldepotets udgifter at indgå fremadrettet.

Indstilling

Sundhedschefen fremsender sagen til orientering for Velfærdsudvalget.

Beslutning

Taget til efterretning.
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Fraværende:

Emilie Tang (V)

17 Analyse af træninasenhedens fysiske rammer 

Lovgrundlag

Sundhedslovens u  84 og 140.

Lov om social service l  86.

Sagsfremstilling

I forbindelse med udvidelsen af antallet af plejeboliger på Pedershave er det 

undersøgt, om den sundhedslovstræning der i dag foregår på Pedershave kan 

flyttes til de øvrige træningslokaler i kommunen. Konsulentfirma Bascon har 

foretaget en undersøgelse, der viser at det er muligt at samle træningen på de 

resterende lokaliteter:

• Omsorgscenteret Solgården, Slangerup.

• Omsorgscenteret Nordhøj, Skibby.

• Omsorgscenteret Tolleruphøj, Frederikssund.

Udover den lokalemæssige udfordring står træningsenheden også overfor et 

forventet øget aktivitetsniveau. Administrationen har igennem de senere år 

registreret en stigning i antallet af genoptræningsplaner efter sundhedsloven. I 

2013 modtog 1.282 borgere træning efter sundhedsloven og i 2014 modtog 1.352 

borgere træning efter sundhedsloven. Denne stigning forventes også at fortsætte 

de kommende år -  som konsekvens af et stigende antal ældre og udviklingen i 

antal behandlinger på hospitalerne.
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På baggrund af disse udfordringer, har konsulentfirmaet Bascon, analyseret 

træningsenhedens nuværende lokalekapacitet med henblik på at vurdere hvordan 

enheden kan samles på de resterende tre lokaliteter.

I samarbejde med medarbejderne fra træningsenheden har Bascon analyseret 

aktiviteterne i træningsenheden -  herunder antallet af borgere der modtager 

træning, hvor borgerne modtager træning, hvor meget træning borgerne 

modtager og indenfor hvilke specialer borgerne modtager træning.

Den væsentligste konklusion på analysen er, at det vil være muligt at afvikle 

træningsenhedens aktiviteter på de tre lokationer -  også i fremtiden. I analysen 

vurderes det, at træningssalenes udnyttelsesgrad samlet set vil være på 63 

procent, når træningsenheden samles på de tre lokationer og træningen afvikles i 

tidsrummet fra kl. 8.00 til kl. 16.00. Ifølge Bascon vil udnyttelsesgraden for 

træningsenheden kunne øges til 75-80 procent. Administrationen vurderer på den 

baggrund, at det lokalemæssigt vil være muligt at imødekomme stigningen i antal 

borgere med behov for træning efter sundhedsloven i lokalerne på Nordhøj, 

Slangerup og Tolleruphøj, idet der også er mulighed for at udvide kapaciteten ved 

at udvide åbningstiden.

Bascons analyse kortlægger desuden træningsenhedens brug af lokaler. Denne 

kortlægning vil gøre det muligt at lave en skarpere planlægning og dermed en 

mere effektiv udnyttelse af de lokaliteter der er til rådighed. Administrationen vil 

på baggrund af Bascons analyse arbejde med den fremtidige lokalebookning og 

organisering af træningsenheden -  herunder hvor de forskellige specialer skal 

placeres.

Administrationen vil arbejde med den kommende organisering og placeringen af 

specialer ud fra følgende principper:

Udnyttelsesgraden for de enkelte lokaler skal så vidt muligt være ens på de tre 

enheder.
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• Med henblik på at undgå spildtid -  skal specialerne fordeles således at færrest 

muligt medarbejdere skal arbejde på flere lokaliteter.

• Den fremtidige organisering skal så vidt muligt tilgodese at erhvervsaktive 

borgere kan deltage i træning i yderperioderne.

• Løsningen skal være omkostningsneutral.

Der er desuden foretaget ændringer i lovgivningen på træningsområdet. Og den 

kommende organisering af træningsenheden skal derfor også sikre, at kommunen 

kan leve op til den reviderede vejledning: "vejledning om genoptræning og 

vedligeholdelsestræning i kommuner og regioner" og den reviderede 

bekendtgørelse: "Bekendtgørelse om genoptræningsplaner og om patienters valg 

af genoptræningstilbud efter udskrivning fra sygehus". Der fremlægges særskilt 

sag vedrørende ny bekendtgørelse og vejledning.

For at træningsenheden kan samles på de tre lokaliteter inden ombygningerne på 

Pedershave skal den endelige plan for organiseringen af træningsenheden 

udarbejdes til ultimo 2015, så udflytningen fra Pedershave kan ske senest 

sommeren 2016.

Økonomi

Løsningen skal være udgiftsneutral, og der er således ikke bevillingsmæssige 

konsekvenser.

Indstilling

Sundhedschefen fremsender sagen til orientering for Velfærdsudvalget.

Beslutning
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Taget til efterretning.

Fraværende:

Emilie Tang (V)

18 Anlægsbevilling til etablering af plejeboliger på Tolleruphøi 

Lovgrundlag

Lov om social service jr 192.

Lov om almene boliger u  54,151.

Sagsfremstilling

På Velfærdsudvalgets møde den 4. december 2014 blev det besluttet at 

igangsætte processen med ombygningen af lokalerne fra den tidligere 

rehabiliteringsafdeling til plejeboliger. Det skønnes, at der kan opføres op til otte 

nye plejeboliger i lokalerne.

Afdelingen består i dag af 14 et-rumsboliger, fællesarealer for beboerne og 

medarbejderfaciliteter, herunder et lederkontor og et dokumentationsrum. Ud af 

de 14 boliger har 8 eget badeværelse, mens de resterende boliger deler 3 

badeværelser på gangen.

For at afdelingen fremover kan fungere som plejeboliger, er det en forudsætning, 

at alle boliger får etableret eget bad og køkken. Dette er samtidig et krav for at 

der kan bevilliges boligstøtte til beboerne. De nuværende badeværelser er 

nedslidte, vanskelige at rengøre og uhensigtsmæssigt indrettet i forhold til 

arbejdsstillinger, og det vil være påkrævet med en gennemgribende renovering.
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For at de nye boliger kan blive attraktive, velfungerende og fremtidssikrede 

plejeboliger anbefales det, at de etableres som to-rumsboliger i lighed med de 

øvrige plejeboliger i Frederikssund Kommune.

Ud over selve boligerne er der behov for fællesarealer til ophold og spisning, og 

endelig trænger de eksisterende medarbejderfaciliteter til istandsættelse. Det er 

administrationens vurdering, at behovet for etablering af øvrige servicearealer 

herunder er begrænset, da eksempelvis eksisterende omklædningsrum til 

medarbejdere, depoter og vaskeri har kapacitet til at understøtte de nye boliger.

Eftersom afdelingen er opført som kommunale bygninger uden tilskud, kan 

ombygningen gennemføres som støttet byggeri, hvor plejeboligerne opføres som 

almene boliger efter jr 54 i lov om almene boliger. Dette betyder, at den 

kommunale finansiering af ombygningen begrænser sig til finansiering af 

grundkapital og servicearealer. Endvidere kan der forventes en kommunal indtægt 

i forbindelse med salg afgrund og ejendom til byggeprojektet. Det er muligt at 

etablere boliger op til en maksimal ramme på 28.530 ler. pr. m2 (inkl. energitillæg).

Den mindst omfattende løsning vil være at sammenlægge de nuværende boliger 

to og to, og derved etablere syv plejeboliger. Ved den løsning vil der være behov 

for at ombygge badeværelserne og sikre, at alle boliger har direkte adgang til bad 

og toilet. Endvidere vil der skulle etableres køkkener i hver enkelt bolig. Denne 

løsning vil medføre syv boliger på ca. 75 m2 (inkl. fællesareal) i afdelingen. Til 

sammenligning bliver de nye plejeboliger på Pedershave 65 m2(inkl. fællesareal) 

hvilket svarer til det højeste antal m2, der kan opnås boligstøtte til. Såfremt der 

etableres boliger på 75 m2 vil det ikke være muligt at opnå boligstøtte til de sidste 

10 m2 pr. bolig.

En alternativ løsning er at gennemføre en mere gennemgribende ombygning af 

boligdelen af afdelingen med henblik på at opføre flest mulige plejeboliger af 65 

m2 pr. bolig (inkl. fællesarealer). Ud fra en beregning på afdelingens samlede areal 

skønnes det, at der ved denne løsning kan opføres otte plejeboliger og gode 

fællesarealer til afdelingen. Ud over, at denne løsning vil give en bolig mere, vil det
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sandsynligvis være muligt at lave nogle mere fremtidssikrede og attraktive 

løsninger. For at komme videre med projektet og indretningsmulighederne er der 

behov for rådgivningsydelser og arkitekttegninger af afdelingen.

Økonomien i projektet ser umiddelbart god ud for kommunen, idet behovet for 

kommunale udgifter til servicearealer vurderes som beskedent i forhold til det 

samlede byggeri. Samtidig vil kommunen opnå en indtægt fra salg af de 

nuværende boliger til boligdelen af projektet, der opføres som støttet 

boligbyggeri. Umiddelbart er det vurderingen, at projektet, samlet set, kan 

gennemføres uden nettoudgifter for kommunen. På den baggrund, ønskes der en 

anlægsbevilling til at gå videre med at konkretisere byggemuligheder og 

økonomien for projektet. Det videre arbejde vil tage udgangspunkt i at huslejen 

for de nye boliger ikke bør afvige væsentligt fra huslejen for de eksisterende 

plejeboliger ved Tolleruphøj. Den nuværende husleje på Tolleruphøj er 6.147 

kroner pr. bolig pr. måned.

Det forventes, på baggrund af det videre arbejde, at fremlægge skema A til politisk 

godkendelse, hvorefter selve ombygningen sendes i udbud. Det forventes, at 

projektet kan gennemføres inden for 12 måneder fra afgivelse af anlægsbevilling 

og de nye boliger forventes således at kunne tage i brug primo 2016.

Økonomi

Der søges en anlægsbevilling på 0,4 mio. ler. til nærmere afklaring af projekt 

vedrørende etablering af yderligere plejeboliger ved Tolleruphøj, finansieret ved 

tillæg til rådighedsbeløb (kassefinansiering). Ved gennemførelse af projektet er 

det vurderingen, at der ikke vil være nettoudgifter for kommunen, samlet set.

Forslag til samlet budgetlægning for projektet, herunder låntagning, vil blive 

fremlagt i forbindelse med skema A.



Side 15

I driftsbudgettet er der indarbejdet driftsudgifter til 50 nye plejeboliger fra 2017, 

hvor Pedershave etape 2 åbner og ombygningerne på Tolleruphøj og De Tre Ege i 

henhold til den daværende budgetbeslutning var gennemført. Ombygningen og 

derved åbningen af nye plejeboliger på Tolleruphøj fremskyndes, og vil der i 2016 

være behov for driftsbudget til otte plejeboliger. Dette er der finansiering til, i det 

der i forbindelse med tidligere beslutninger er indarbejdet 3,6 mio. ler. Driftsbudget 

for 2017 og frem vil indgå i den kommende budgetproces.

Indstilling

Sundhedschefen anbefaler, at Velfærdsudvalget over for Økonomiudvalget og 

Byrådet, at:

1. Der afgives anlægsbevilling på 0,4 mio. ler. til nærmere afklaring af projekt 

vedrørende etablering af yderligere plejeboliger ved Tolleruphøj, finansieret 

ved tillæg til rådighedsbeløb (kassefinansiering).

2. Ansættelse af rådgivere til udarbejdelse af projektet godkendes.

Beslutning

Indstillingens plet. 1 og 2 anbefales, idet udvalget yderligere ønsker afdækket 

muligheden af nybyggeri af plejeboligerne inden for den bevilgede anlægsramme.

Fraværende:

Emilie Tang (V)

H  Klippekort til ekstra hjemmehjælp 

Lovgrundlag

Finanslov 2015.
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Lov om social service jr 83.

Sagsfremstilling

I finanslovsaftalen for 2015 er det vedtaget, at staten skal afsætte midler til at 

etablere en klippekortsordning, der sikrer ekstra hjemmehjælp for de svageste 

hjemmehjælpsmodtagere i kommunerne.

Der afsættes 75 mio. ler. i 2015 og 150 mio. ler. årligt fra 2016 og frem til udbredelse 

af ordningen. Det er nye midler, som ligger ud over kommunernes eksisterende 

budgetter for 2015 på ældreområdet. Fra 2017 bliver midlerne tildelt Frederikssund 

Kommune som bloktilskud.

Midlerne fordeles ud fra en objektiv fordelingsnøgle, og for Frederikssund 

Kommune er der afsat 637.000 ler. i 2015 og 1,273 mio. ler. i 2016.

Midlerne skal gå til, at de svageste hjemmehjælpsmodtagere tildeles mindst en 

halv times hjemmehjælp ekstra om ugen. Borgerne skal selv være med til at 

bestemme, hvordan den ekstra tid skal anvendes. Hjælpen kan deles op i mindre 

aktiviteter eller spares op og anvendes til aktiviteter, der tager længere tid. De 

ældre kan bruge klippekortet til for eksempel hjælp til madlavning, indkøb eller 

ledsagelse ved eksempelvis museums- eller svømmehalsbesøg. Hjælpen aftales 

mellem den enkelte borger og hjemmehjælperen.

Frederikssund Kommune har den 16. januar 2015 modtaget ansøgningsmaterialet 

til puljen. For at få del i midlerne skal kommunen indsende en ansøgning til 

Ministeriet for Børn, Ligestilling, Integration og Sociale Forhold, hvor det skal 

fremgå, at kommunen vil anvende midlerne efter klippekortsmodellen og hvordan 

kommunen vil afgrænse målgruppen. Ansøgningsfristen er den 18. februar 2015.
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Puljens målgruppe er beskrevet i finanslovsaftalen for 2015. Ifølge aftalen omfatter 

målgruppen de svageste hjemmehjælpsmodtagere der er afhængige af hjælp til at 

klare hverdagen. De svageste hjemmehjælpsmodtagere kan for eksempel være 

borgere, som modtager omfattende personlig pleje samt ældre som får moderat 

personlig pleje og som i dag får hjælp til indkøb eller tøjvask. Det er op til den 

enkelte kommune konkret at afgrænse målgruppen af de svageste 

hjemmehjælpsmodtagere.

Omregnes de afsatte midler til antal hjemmehjælpstimer vil der i 2015 kunne 

anvendes ca. 1.560 timers hjemmehjælp til klippekortsordningen i kommunen. 

Administrationen forventer at tiltaget iværksættes for andet halvår af 2015. Hvis 

det er tilfældet vil der i 2. halvår af 2015 og hele 2016 være cirka 60 timers 

hjemmehjælp til rådighed om ugen. Det fremgår af ansøgningsmaterialet, at der 

skal afsættes mindst en halv times hjemmehjælp ekstra om ugen. Det vil være 

muligt at tilbyde 120 borgere i Frederikssund en halv times ekstra hjemmehjælp 

via klippekortsordningen.

Administrationen foreslår, at Velfærdsudvalget drøfter målgruppen for 

klippekortsordningen.

For at have et udgangspunkt for drøftelserne har administrationen udarbejdet 

overblik overfordelingen af antal hjemmehjælpsmodtagere. Fordelingen viser et 

øjebliksbillede for uge 1 i januar 2015.

Mellem 0 

og i time

Mellem i 

og 2 timer

Mellem 2 

og 5 
timer

Mellem 5

og 7 
timer

Mellem 7 

og io 
timer

Mellem 

10 og 20 

timer

Mere 

end 20 

timer

Antal

borgere

med

personlig

pleje

117 90 185 72 53 54 3i
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Heraf antal

borgere

med

indkøb

og/eller

tøjvask

3i 22 54 29 30 32 il

På baggrund af ovenstående tabel kan der peges på tre forskellige målgrupper:

1. Borgere der modtager mere end 7 timers personlig pleje (138 borgere).

2. Borgere der modtager mellem 5 og 10 timers personlig pleje (125 borgere).

3. Borgere der modtager mellem 2 og 10 timers personlig pleje og samtidig 

modtager indkøb og/eller tøjvask (113 borgere).

Borgere der visiteres til indkøb og tøjvask har et svært begrænset funktionsniveau 

og er enten enlige eller har en syg ægtefælle. Administrationen vurderer derfor, at 

denne gruppe kan have gavn af ordningen.

Samtidig er det vurderingen, at borgere der modtager mere end 10 timers 

hjemmehjælp ugentligt har et funktionsniveau og en helbredsstatus der gør, at de 

vil profitere mindre af ordningen sammenlignet med de borgere der modtager 

mellem 2 og 10 timers hjemmehjælp. Administrationen vurderer på den baggrund, 

at målgruppe 3 vil få mest gavn af klippekortsordningen.

Administrationen har fremsendt ansøgningsmaterialet samt dette 

dagsordenspunkt til Ældrerådet, der kan drøfte sagen på møde den 2. februar 

2015. Ældrerådets bemærkninger til sagen vil foreligge på mødet.

Kvalitetsstandard for klippekort til ekstra hjemmehjælp forelægges udvalget i 

april.
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Økonomi

Økonomi bemærker, at der ikke er bevillingsmæssige konsekvenser. Udgiften 

afsat til Frederikssund Kommune i 2015 på 0,637 mio. kr. og 1,273 mio. ler. i 2016 

finansieres af tilsvarende tilskud, som er afsat i finanslovsaftalen for 2015.

Indstilling

Sundhedschefen indstiller til Velfærdsudvalget, at:

i. Målgruppen for klippekortsordningen er borgere der modtager mellem 2 og 

10 timers personlig pleje og samtidig modtager indkøb og/eller tøjvask.

Beslutning

Høringssvar fra Ældrerådet er udsendt til udvalgets medlemmer.

Godkendt.

Fraværende: 

Emilie Tang (V)

Høringssvar 2-2-n; klippekort (Ældrerådet!


